
 
 
 

 
 

Protokoll för möte med Regionalt programområde Tandvård, Södra 

sjukvårdsregionen 

 
Datum:   2020-05-05 
Tid:   13.00 – 16.00 
Lokal och adress:  Skypemöte 

 
Kallade:   Håkan Bergevi 

      Håkan Hellbjer 
     Christer Lindblad 
     Gunnel Håkansson 

     Björn Klinge 
     Gull-Britt Fogelberg 

     Heidi Gullis 
     Per Rabe 
     Agnes Echorville 

    Ulrika Svantesso 
 

Anmält förhinder Leif Lysell 

 
 
Punkt Ärende Föredragande 

1 Mötets öppnade 

 

 

2 Föregående mötes protokoll från 2020-02-11 gicks 
igenom. Inga synpunkter framkom. Protokollet läggs till 

handlingarna. 
 

 

3 Covid-19 

Peter Lundholm, Socialstyrelsen har kontaktat NPO 
tandvård med frågan om att stödja verksamheterna med 
nationella rekommendationer när ny kunskap börjar 

byggas upp kring Covid-19. Socialstyrelsen har 
tillsammans med Folkhälsomyndigheten och 

Arbetsmiljöverket identifierat tandvården som ett viktigt 
område där behovet av stöd är stort. Det kan röra tex 
riskbedömningar och rutiner kring skyddsutrustning.  

Vi ser att ett gemensamt nationellt arbete är till stor nytta 
för hela tandvården för att snabbt sätta samman 

tillgänglig kunskap och/eller ställa sig bakom redan 
sammanställd kunskap som kan spridas. Inom 
tandvården finns ett akut behov av rekommendationer 

kring risken för smittspridning, speciellt som 
kunskapsunderlagen tycks vara bristfälliga. 

 



 
 
 

 
 

 

NPO tandvård kommer att tillsätta en NAG Covid 19.  

4 NAG Diabetes 

Björn har varit i kontakt med tandhygienist Tina Persson 
från Skåne som visat intresse för omhändertagandet av 

diabetespatienterna i tandvården.  Ett bokat möte fick 
ställdas in pga. Covid-19, ett nytt möte är inbokat.  

I Tandhygienisttidningen nr 1 2020 (sid 32-35) finns en 
artikel om hennes arbete.                                                                                      
Björn har även varit i kontakt med Anders Lindunger, 

Folktandvården Stockholm, som är projektledare för 
Folktandvårdens prediabetesprojekt.  

 

Björn 

5 Rapport resultat från enkätutskick diabetes i Region 
Kronoberg. 

I socialstyrelsens riktlinjer för diabetesvård 2015 

uppmärksammas munhälsa som ett nytt och viktigt 
område. Tre olika informationsblad har tagits fram och 

finns att hämta på webben för att underlätta 
informationsspridningen.                                                        
2017 informerades samtliga tandläkare och 

tandhygienister i Folktandvården, Region Kronoberg, om 
materialet. 2019 skickades en enkät ut till samtliga 

tandläkare, tandhygienister och diabetessjuksköterskor i 
Region Kronoberg med förfrågan om man kände till 
informationsbladen och om de i så fall används. 

Resultatet visade att kännedomen var låg. En ny enkät 
med samma frågor skickades ut våren 2020 denna gång 

även till alla privattandläkare. Det blev en låg 
svarsfrekvens men ett något bättre resultat. 
Slutsatser: Kunskapen om materialet är större i 

diabetesprofessionen än i tandvården. Det sker sällan 
någon återkoppling mellan tandvård och diabetesvård.  

Björn föreslår att Gull-Britt och Gunnel presenterar 
resultatet i Tandläkartidningen.  
 

Gull-Britt  
 

6 Samarbete folktandvården och vårdcentralen 

Hyltebruk, Region Halland för att uppmärksamma 
sambandet munhälsa- diabetes. 

Ett samarbete är påbörjat mellan folktandvården och 
vårdcentralen i Hyltebruk för att hjälpas åt att fånga upp 
diabetespatienterna tidigt. Läkarna informerar om 

munvård och folktandvården frågar om diabetes. En 
internremiss har tagits fram. 

 I den reviderade diabetsprocessen för typ 2-diabetes 
finns ett kapitel med om munhälsa.  

 



 
 
 

 
 

 

7  Slutrapport NAG Karies 

Rapporten som är arbetsgruppens slutrapport är 
utskickad. Rapporten är inget vetenskapligt 
dokument utan en modell för behandling av 

okontrollerad kariessjukdom. Modellen är tänkt för 
de patienter som efter information om möjligheten 

att behandla sjukdomen karies känner sig 
motiverade.  
Svarstiden är 2020-09-30 och en påminnelse 

kommer att gå ut i augusti. 
 

 NAG Dentala implantat 

Uppdragsbeskrivningen och nomineringarna är 

godkända av Södra sjukvårdsregionen. 
Arbetsgruppen har framfört att det behövs en 
representant från privattandvården. Anders 

Jonsson, som är kvalitetschef på Praktikertjänst, 
ska tillfrågas. Det framkom även synpunkter under 

mötet att arbetsgruppen borde kompletteras med 
en representant från allmäntandvården som utför 
en stor del av implantatbehandlingarna. I ett 

senare sked bör även en representant från 
industrin finnas med. Gunnel tar upp synpunkterna 

med arbetsgruppen.  
 

 NAG Kunskap i vården 

Detta arbete är pausat pga. Covid-19 
 

 

8 Nils-Erik Sahlin inbjuds att berätta om resultatet från 

utskick av enkät om vetenskap 

Björn har varit i kontakt med Nils-Erik som gärna kommer 
och redovisar resultatet. Nils-Erik bjuds in till kommande 

fysiska möte. 
 

 

9 Hälsoekonomiska bedömningar av medicinska 

produkter. Synpunkter från RPO till SKR 

TLV har tagit fram en rapport om medicintekniska 

produkter som presenterades på lärandedagen för NPO 
och NAG. Gunilla Törnvall Bergendalh sitter med i 
arbetsgruppen. Länk till samverkansmodellen och 

presentationen skickas ut via mail från Gunnel. 
 
SKR vill att vi bidrar i spaningen och nomineringen av 

medicinteknik som kan vara utmanande och som det 
behövs samsyn runt. Kommer man på någon produkt 

 



 
 
 

 
 

mailas detta till Gunnel. 

 

10 Rapport från kvalitetsundersökning av röntgen 

I Region Halland såg man att det inkom många 
avvikelser som avser röntgen. Detta ledde till en 

kvalitetsundersökning där tre tandläkare granskade 150 
slumpvis utvalda patienter som varit inne för 

undersökning under hösten 2018. Trots att 
överenstämmelsen var låg visar rapporten att förbättring 
av röntgentagning och granskning behövs. 

En pilotklinik har nu påbörjat en utbildningsinsats där 
man haft teoretisk genomgång och ska nu genomföra en 

praktisk del. Om detta visar sig ge bra resultat ska 
utbildningsinsatsen genomföras inom hela folktandvården 
Halland. 

Uppföljning kommer sedan att ske om ca 2 år för att se 
om förbättring skett.  

 
Det gjordes Ingen kalibrering av tandläkarna som 
granskade bilderna. Det är viktigt för att säkerställa 

kvaliteten av granskningen att det görs en kalibrering. 
 

Per 

11 Lägesrapport från Södra 

sjukvårdsregionen/nationellt 

Christer visar powerpointen ”Luftburen smitta” framtagen 
av Ingemar Qvarfordt, Sahlgrenska universitetssjukhuset. 

Presentationen mailas ut till gruppen. 
 

Nationellt:  
De vårdförlopp som är ute har blivit försenade men 
arbetet fortsätter i anpassad hastighet.  

Det är viktigt att de budskap som man vill att regioner ska 
förhålla sig till kommer från myndigheter eller 

kunskapsorganisationen. 
 

Christer 

12 Lägesrapport från NPO tandvård 29 april 

NPOs mötet 29 april genomfördes via skype.                  

Nedanstående punkterna i protokollet gicks igenom. 
 NAG dentala implantat 
 En sammanhållen god och nära vård för barn och 

unga 
 NAG barnhälsovård 
 Pilotprojekt av patientsäkerhet 
 Slutrapport NAG behandling av okontrollerad 

kariessjudom  
 Fall kopplade till Tord Berglunds film 

 



 
 
 

 
 

 SVF stroke och TIA del 2 
 Tandvårdsstrama 
 Sofia Orrskog, Socialstyrelsen gav en lägesrapport 

för revideringen av de Nationella riktlinjerna. 

Peter Lundholm, Socialstyrelsen bedömer att NPO 
tandvård och en NAG skulle kunna bidra med att ta 

fram mer detaljerade nationella rekommendationer 
till tandvården inom vissa områden där 
Socialstyrelsen har bemyndigande att ta en 

övergripande roll. 
 

13 NPO Levnadsvanor Malin Skogström 

Den 15 september är det bokat ett gemensamt möte med 
NPO levnadsvanor för att diskutera samverkanspunkter. 
Samtliga åldersgrupper kommer att diskuteras. 

Tandvården skiljer sig från övriga hälso- och sjukvården 
genom att en stor det av patienterna går till privata 

vårdgivare 
Det är viktigt att vi återkommer med synpunkter inför 
mötet, dessa skickas till Gunnel. 

 

 

14 Övrig 
 Kunskapsstyrningsrådet Region Skåne 

Håkan H sitter med som tandvårdens representant 
och rådet har haft ett möte. 
 

 

15 Nästa möte 2020-09-15 

 

 

16 Mötet avslutas 
 

 

 

Halmstad 2020-05-05   Växjö 2020-05-05 
 

Ulrika Svantesson   Gunnel Håkansson 
Sekreterare    Justerat av 
 


